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Vážení čitatelia, 
dlho som rozmýšľala nad tým, 
či vydať alebo nevydať ďalšie 
číslo Tekovského Nemčana. 

A dôvod? Jednoduchý. Re-
dakčná rada akosi samovoľne 
zanikla, prispievatelia sa ťaž-
ko hľadajú, veď na internete 
sa dozviete, čo sa deje v ško-
le aj v obci, vydávanie novín 
je stratové atď., atď. Nako-
niec som sa rozhodla, že no-
viny predsa  len vydáme. Veď 
nie každý má prístup k inter-
netu a aj rodákov, ktorým sa 
noviny posielajú určite potešia 
správy z obce, preto dúfam, že 
aj v tomto čísle nájdete články, 
ktoré Vás zaujmú. Budem ra-
da, ak svojimi zaujímavými prí-
spevkami obohatíte ďalšie čís-
la Tekovského Nemčana. 

Erika Valkovičová
starostka obce

SLOVO SLOVO
na úvod

Stalo sa už tradíciou, že každý 
rok Mikroregión Požitavie uspo-
radúva program pre deti z MŠ zo 
všetkých obcí Mikroregiónu. Každý 
rok to býva v inej obci. Tento rok si 
vybrali práve našu obec. Organizá-
torom tejto akcie by mal byť obecný 

Medzinárodný deò detí
úrad v spolupráci s MŠ. Na jednej 
strane som sa potešila že to bude 
práve u nás, ale vzápätí som si uve-
domila, že to nebude vôbec ľahké 
urobiť program pre 187 detí. Od za-
čiatku som vedela, že takéto niečo 
nezvládnu urobiť  2 - 3 ľudia.

Na športovom 
dni na 1. mája som 
o  tejto akcii spo-
menula pred pár ro-
dičmi, ktorých  táto 
vec veľmi nadchla 
a povedali mi citu-
jem:“Nebojte sa, 
spravíme takú ak-
ciu, aby  mohli zú-
častnení povedať, 
že na tých Nemci-
ach to ale stálo za 
to“. A od tejto chvíle 
sme sa snažili k to-
muto prianiu čo na-
jviac priblížiť. Uči-
teľky MŠ a mamičky 
sme sa stretli a za-
čali prípravy. V mi-
nulosti sme na tento 

deň boli v arboréte, mali sme špor-
tové dopoludnie s požiarnikmi, s po-
licajtmi. Zhodli sme sa na tom, že u 
nás by to malo byť niečo iné. A tak 
sme rozhodli, že pre deti urobíme 
krajinu s rozprávkami. Na najbliž-
šie stretnutie sme pozvali aj p.sta-
rostku aby sme sa dohodli ako si 
to predstavujeme a čo ktorá strana 
zabezpečí. Rozdelili sme si úlohy a 
každá už budúca rozprávková by-
tosť si začala pripravovať kostým 
a všetko čo bude potrebovať na 
svojom stanovišti. Dopriala by som 
vám vidieť tie ženy, ako sa vžili do 
svojich povinností a začali si šiť 
kostýmy, pripravovať veci na súťa-
že a všetko okolo toho. Bolo nao-
zaj vidieť, že chcú , aby to vyzeralo 
čo najlepšie a spravili pre to všetko 
čo je v ich silách. Od začiatku sme 
mali premyslené, že sa všetko bude 
odohrávať vonku. Hoci sme nako-
niec museli rátať aj s verziou, že bu-
de pršať a budeme musieť všetko 
spraviť v sále KD. Počasie nás po-
riadne napínalo. Na náš deň D hlá-
sili dážď. V kútiku duše sme však 

dúfali, že bude predsa len pekne. 
Prípravy na tento deň trvali zhruba 
mesiac. Veď zabezpečiť všetko pre 
toľko detí  nebolo vôbec ľahké. Čo 
bolo v silách učiteliek MŠ ohľadom 
výzdoby a prípravy na každé sta-
novisko sme urobili v MŠ. Obecný 
úrad zabezpečoval sálu, občerstve-
nie, presmerovanie premávky po-
čas dňa, p.Bónová A nám pomáhala 
pri vyhotovovaní diplomov. Pozva-
nie prijal aj Lukáš Gaži, ktorý nám 
robil DJ a hudobne nám to všetko 
výborne dopĺňal. A prišiel náš veľký 
deň. Hoci celú noc pršalo v piatok 
sme sa zobudili do zamračeného a 
studeného rána, ale už nepršalo. O 
6,30 hod sme sa stretli pred obec-
ným úradom a začali pripravovať 
stanovištia, obliekli sme sa a v plnej 
paráde sme čakali kedy sa to všet-
ko začne. Škôlky sa začali pomaly 
schádzať. Za chvíľu bola sála plná 
detí a učiteliek. O 9.oo h sa to zača-
lo. Deti privítala rozprávková babič-
ka (p. starostka - Ing. Valkovičová) 
s krátkou rozprávkou. 

(Pokračovnie na 2. str.)
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(Dokončenie z 1. str.)
Po nej na kolobežke s veľkým 

zvonením do sály pribehol čert a 
privítal deti touto básňou:
 „Do Nemiec dnes prišla správa,
že sa ku nám decká valia.
Prišlo ich sem veru dosť, každý bu-
de u nás hosť.
Poviem Vám ja tajomstvo, máme 
my tu kráľovstvo.
Ríša je tu rozprávková, ježibaba de-
ti chová.
Vlk chce zožrať Čiapočku, 
čert sa smeje na kríčku.
Snehulienka hľadá chlapcov, 
včielka Maja deti k tancu.
Vodník ráta dušičky, chýbaš 
len ty maličký. 
Kocúr veľké čižmy má, na no-
hy ich všetkým dá.
Treba ríšu zachrániť, netreba 
sa vôbec biť.
Stačíte vy milé deti veď vás je 
tu ako smetí. 
Keď úlohy splníte, rozprávky 
zachránite.
Želáme Vám všetko zdolať a 
z plných síl zabojovať!“

Počas básne sa na javisku zača-
li predstavovať všetky rozprávkové 
bytosti. To ste mali vidieť tie deti. 
Hlavne pri pohľade na čerta a bo-
sorku im veru nebolo do smiechu. 
Pokiaľ sa rozprávkové bytosti pre-
sunuli na svoje stanovištia, privítal 
ich p.riaditeľ ZŠ s MŠ PaedDr.Šup-
ka. DJ Lukáš to pekne zvesela otvo-
ril a povedal pár pokynov kedy ktorá 
škôlka vyrazí na svoje stanovište. 
Začalo sa kreslením kriedou  
na plochu za kultúrnym do-
mom, kde pracovníčky OÚ 
podávali občerstvenie - ma-
linovku, čaj, kávu. A potom 
sme už vstúpili do rozpráv-
kovej ríše. Prvou zastávkou 
bol „Medovníkový domček“, 
ktorý sa premenil z rozlič-
ného tovaru p.Mokrej. Pri 
domčeku ich už čakala „Je-
žibaba“ (p. Mokrá Dana) s 
Marienkou (Paťka Mokrá). 
Deti čakala skúška odvahy. 
Museli vybrať zo zakryté-
ho košíka príšeru v podobe 
hada, pavúka, žaby a hodiť 
do kotla, kde si Ježibabka 
varila guláš. Potom išli vy-
slobodzovať Marienku a to 
tak,  že sa škriabali po la-
ne k obrovskému hadovi. 
Za odmenu ich Marienka odmenila 
sladkým perníčkom, ktoré upiekla p. 
starostka. Vedľa Ježibabky na lúčke 
sa už prechádzala Červená Čiapo-
čka (p. Anka Drgoňová). Čiapočke 
deti zbierali kvietky a chorej babke 
vešali prádlo. Spoločnosť im robil 
aj veselý zajačik (Simonka Drgoňo-
vá). Naše 3.stanovište bolo v parku 
pri fontáne. Tu sedeli dvaja vodníci 
(Veronika Sentineková a Dominika 
Mokrá). Deti sa zahrali na rybárov a 

Medzinárodný deò detí
lovili rybky, hádali pod ktorý hrnček 
vodník ukryl dušičky a napili sa vý-
borného zeleného slizu. V spodnej 
časti parku na deti čakala Snehuli-
enka (p.Kováčová Majka). Pomáhal 
jej trpaslík  (Lenka Sentineková), 
kde spolu deti preskúšali  pri malom 
vedomostnom kvíze. Ďalšie dve 
stanovištia boli na školskom dvore. 
Kocúr v čižmách (p.Galbavá Mirka) 
dal za úlohu deťom, aby skákali vo 

veľkých čižmách. Ďalej tu  
preliezli tunelom.

Vedľa Kocúra sa na de-
ti tešila Včielka Maja (p.Ši-
megová Ruženka) a včielky 
pomocníčky (Janka Valkovi-
čová a Veronika Šimegová). 
Škôlkari si so Včielkou zhrali 
hru na kvietky. Za svoj výkon 
dostali sladkú odmenu v po-
dobe sladkého medíka. Tým-

to ďakujeme p.Varhaníkovej Marte, 
ktorá nám med darovala. Keď kaž-
dá škôlka prešla všetkými stano-
višťami presunuli sa späť do sály. 
Tie posledné už museli utekať, pre-
tože dážď to už nevydržal a ukázal 
svoju moc. Ale boli sme radi, že to 
už boli len posledné 2 škôlky. V sá-
le už bolo veselo. DJ Lukáš už roz-
biehal zábavu v plnom prúde. Náš 
Čert (p.Datková Petra) už bol  riad-
ne vytancovaný a podľa toho ako 

s ním chceli decká 
tancovať sme usú-
dili, že sa ho už vô-
bec neboja. Všetky 
rozprávkové bytosti 
si s deťmi ešte po-
riadne zatancovali. 
Verte, že už dávno 
nebolo v našej sále 
tak veselo. Naši fo-
tografi p.Sikoriak a 
chlapci z fotografic-

kého krúžku Majo Šebeňa a Milan-
ko Bajtkovský mali veru čo fotiť. Pre 
všetky MŠ odovzdal p.Šupka diplo-
my s týmto venovaním: 
„Šikovné ste milé deti, pochvala 
dnes z Nemiec letí.  
Úlohy ste splnili, rozprávky zachrá-
nili.
V dobrom na nás spomínajte, Ježi-
baby sa nebojte.
Snehulienke zamávajte, čertíkovi 
pusu dajte.
Vodník je rád že Vás spoznal, ko-
cúr všet-
ky čižmy 
zodral.
V č i e l k a 
Maja aj 
Čiapočka 
p o z d r a -
vujú zo 
srdiečka.
T r i k r á t 
„ A H O J “ 
milé deti, 
spomien-
ka nech 
neuletí“.

P a n i 

Ďurčeková, predsedníčka Mikro-
regiónu sa poďakovala obecnému 
úradu a všetkým organizátorom, 
ktorí sa podielali pri príprave toho-
to dňa. Všetkým deťom odovzdala 
sladké balíčky. Nastal čas odchodu 
a rozlúčky. Mali sme veľmi dobrý 
pocit, keď pani učiteľky pri odcho-
de ďakovali a povedali, že takýto 
Deň detí ešte nezažili a že sa im u 
nás veľmi páčilo. Vcítili sme, že tie 
slová boli úprimné a o to sa lepšie 

počúvali. Vieme, 
že určite nie všet-
ko bolo na 100% a 
že sa určite našli aj 
nedostatky na na-
šej akcii. Ale všet-
ci sme sa snažili 
ako sme najlepšie 
vedeli a robili sme 
to s láskou. S lás-
kou a s dobrým 
pocitom urobiť nie-
čo pekné pre naše 
deti. Ako sa nám to 
podarilo musia po-
súdiť tí, ktorí nás 
videli a zažili. Bolo 
pekné, že sa prišli 

pozrieť aj ľudia z dediny a povzbu-
dili nás úsmevom a chválou. 

Na záver ešte raz ďakujeme 
všetkým, ktorí sa svojou prácou 
podieľali na akcii. Nedá mi na zá-
ver nepoďakovať našim rozpráv-
kovým bytostiam za ich herecký 
výkon, p. Valkovičovej Valike za 
výtvarné práce, ktoré nám dotvára-
li naše stanovištia, aby boli čo naj-
rozprávkovejšie. Sme radi, že sme 
to zvládli a dovidenia pri podobnej 
akcii!

Mária Sikoriaková 



3tekovský
nemčan

Čo sa udialo v obci...

30. apríla sa uskutočnila slávnosť stavania mája. Tohto roku máj 
zabezpečil p. Gaži.  Za pomoci niekoľkých mocných chlapov z dedi-
ny ho poslanci OZ osadili v parku. Pri výzdobe mája pomáhali die-
včatá zo ZŠ.    

Na rozdiel od väčšiny obcí, kde pri stavaní mája vyhráva muzika, 
v našej obci „vyhrávali“ všetci, ktorí sa zapojili do Športovo – bran-
ného preteku, ktorý pri tejto príležitosti  zorganizovala ZŠ s MŠ v Te-
kovských Nemciach . Odmenou pre všetkých súťažiacich boli  slad-
kosti od obce. 

Stavanie mája

 Folklórna skupina INOVEC 
už 33 rokov svojím spevom roz-
dáva radosť milovníkom folk-
lóru v našej obci a v jej okolí. 
Zúčastňuje sa rôznych kultúr-
nych a spoločenských udalostí.  
Z posledného obdobia spome-
niem účasť na folklórnom popo-
ludní, ktoré sa konalo 10. mája 
v známom Arboréte Mlyňany. 
V našom kultúrnom dome sme 
vystúpili na oslave Dňa matiek 
v rámci programu , ktorý pripra-

Aktivity folklórnej 
skupiny

vili žiaci ZŠ s MŠ pod vedením 
svojich pedagógov. Všetkým 
prítomným ženám a matkám 
sme venovali k sviatku kytičku 
našich veselých a obľúbených 
piesní. Na záver celého progra-
mu sme si zaspievali spoločnú 
pieseň so žiačkami z folklórne-
ho krúžku miestnej ZŠ s MŠ. 
S pásmom „Príchod žencov ku 
gazdoviô“ sme vystúpili 20.05. 
na oslavách 800 - výročia zalo-
ženia obce Psiare.  

Každému z nás záleží na 
ochrane a tvorbe životného 
prostredia, na vzhľade na-
šej obce, na čistote a poriad-
ku aspoň sa to tak zdá.  Vie-
me porovnávať,  rozprávať a 
aj písať o tom, ako sú upra-
vené iné obce a to nielen na 
Slovensku ale aj v zahraničí. 
V presvedčení, že sú med-

Deň ZEME

Rozprávkový čert privítal 
29. mája v kultúrnom dome 
deti MŠ z mikroregiónu  Po-
žitavie –Širočina, pre ktoré 
pripravili ochotné mamičky 
z Tekovských Nemiec spolu 
s učiteľkami MŠ predpoludnie 
plné hier a zábavy. Touto ces-
tou sa im chcem srdečne po-
ďakovať a vysloviť im  ešte raz 
úprimné ďakujem. Vďaka  pa-
trí aj Lukášovi Gažimu, ktorý 
sa postaral o ozvučenie a za-
bával prítomné deti aj dospe-
lých v sále KD.  Verím, že sa 
všetci dobre zabavili a  z našej 
obce si odniesli  len tie najkraj-
šie spomienky.   

zi nami občania, ktorí si ná-
jdu čas a ochotne pomôžu pri 
skrášľovaní a upratovaní ve-
rejných priestranstiev ,obecný 
úrad v spolupráci so ZŠ s MŠ 
v Tekovských Nemciach zor-
ganizoval brigádu pri príleži-
tosti dňa ZEME. Brigáda bola 
naplánovaná na 30.04.2009. 
Žiaci zo ZŠ  spolu so svoji-
mi pedagógmi čistili studnič-
ky, čierne skládky, okolie ško-
ly, pomáhali pri upratovaní v 
„Gazdovskom dome“. 

Do brigády sa zapojili aj  
a tí najmenší škôlkári. Je na 
škodu veci, že z dospelých 
občanov obce sa brigády 
v predvečer prvého mája ok-
rem pracovníčok OcÚ  zúčast-
nila  len p. Mária Valkovičová. 
V prvý májový deň ešte pra-
covníci obce na aktivačných 
prácach a niektorí poslanci 
vyčistili cestu pod cintorínom, 
aby bol zabezpečený prístup 
na odvoz odpadu od domu 
smútku.                         SO

Deň detí mikroregiónu 
Požitavie Širočina

Deò matiek
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Na 28.06.2009 sa 
malo  na miestnom 
ihrisku konať športo-
vé popoludnie pri prí-
ležitosti „Dňa otcov“. 
Z objektívnych príčin 
sa  táto  akcia prekla-
dá na neskorší termín, 
ktorý včas zverejníme. 

OZNAM

Voľby do Európskeho 
parlamentu

Investičné akcie

Zo zasadnutia obecného zastupiteľstva
Uznesenia zo zasadnutia 

OZ v Tekovských Nemciach
 zo dňa 25. 05. 2009

 PREROKOVALO a vzalo na ve-
domie: 

-  záznam HK o kontrole uznesení 
OZ za rok 2008

-   informáciu SO o stave účtov 
-  informáciu SO o aktuálnych 

otázkach v obci, deň detí MŠ, 
voľby do Európskeho parlamen-
tu, žiadosť na MVRR, deň otcov,

-  informáciu  o následnej kontrole 
z ObÚ odbor  Krízového riade-
nia
SCHVÁLILO: 

-  program zasadnutia, zapisova-
teľa overovateľov,  čl. návrhovej 
komisie, volebnú komisiu

-  výročnú správu obce za rok 
2008

- plán kontrolnej činnosti hlavnej 
kontrolórky na II. polrok 2009

-  predloženie žiadosti o NFP 

v rámci výzvy ROP1-1-209/01 
za účelom realizácie projektu 
„Zmena stavby pred dokonče-
ním- rekonštrukcia ZŠ, zateple-
nie a stavebné úpravy, zabez-
pečenie realizácie projektu po 
schválení žiadosti o NFP a fi-
nancovanie vo výške 5 % z cel-
kových oprávnených výdavkov 
na projekt

- mimoriadnu inventarizáciu v  
obecnej knižnici za účelom vyra-
denia prebytočného knižničného 
fondu a zloženie inventarizačnej 
komisie na vyradenie (Holečko-
vá, Bónová, Gaži Peter)

- rekonštrukciu vodovodu v býva-
lej knižnici za účelom prípravy 
priestorov na ubytovanie

- zvýšenie nájmu za obecné zá-
hradky na 4 centy/m2

ZVOLILO:
- v súlade so zákonom 369/1990 

Zb. o obecnom zriadení v zne-

ní platných zmien a doplnkov 
za HK obce Tekovské Nemce p. 
Máriu Šalkovú
ZMENILO:  

- termíny zasadnutia OZ v II. pol-
roku 2009 na 03.07., 07.9., 
09.11.a 14.12.2009
POVERILO: 

- hlavnú kontrolórku vykonať ná-
sledné finančné kontroly podľa
schváleného plánu kontrolnej 
činnosti 
DOPORUČILO:  

 -  odpredaj vyradených kníh 
z obecnej knižnice za 0,16 €

 -  SO umiestniť spomaľovacie pru-
hy na ulici Staré grunty  
 ULOŽILO:

 - poslancom  OZ zabezpečiť deň 
otcov  na 28.06.2009
SÚHLASILO: 

- s vykonávaním podnikateľskej, 
resp. inej zárobkovej činnosti p. 
Šalkovou 

Dňa 06.06.2009 sa uskutočnili  
voľby do EP.

Z celkového počtu 860 opráv-
nených voličov zapísaných do 
zoznamu voličov sa volieb zú-
častnilo 16,16 % voličov, t.j. 139 
občanov. Počet platných hlasov 
odovzdaných pre všetkých kandi-
dátov spolu bolo 133.  

Počet platných hlasov odo-
vzdaných pre každú politickú stra-
nu  bolo nasledovné: 
1. SMER – soc. demokracia   66
2. ĽS – HZDS   25
3. KDH  16
4. SDKÚ - DS    9
5. Strana zelených     8
6. SNS    7
7. Sloboda a solidarita     1
8.  MISIA 21 – Hnutie 
     kresťanskej solidarity     1

Z investičných akcií  sa v tom-
to roku realizovali nasledovné: 
pokládka odvodňovacích žľabov 
na ulici Komárňanská a pri pre-
dajni Jednoty, výmena vchodo-
vých dverí v MŠ, výmena okien 
v ZŠ, presťahovanie knižnice 
do rekonštruovaných priesto-
rov, výmena podlahy na pódiu 
v sále KD, výmena rozhlasovej 
ústredne, oprava Miestnych ko-
munikácií, výmena svietidiel ve-
rejného osvetlenia, rekonštruk-
cia rozhlasu, výsadba  a údržba 
zelene.

 Do konca roka máme v  pláne 
zrekonštruovať priestory bývalej 
knižnice, vymeniť osvetlenie ja-
viska, zrealizovať údržbu v škol-
skej jedálni a menšie opravy, 
spevniť cestu pod cintorínom. 
Bolo by potrebné dokončiť aj 

fasádu na budove  MŠ, no žiaľ 
tento rok sa to nebude dať zrea-
lizovať, kríza totiž zasiahla aj ob-
ce. So zvyšujúcou sa nezamest-
nanosťou sa znižuje príjem obcí 
a nikto nevie, koľko finančných
prostriedkov z podielových daní 
obec t.r. v skutočnosti dostane, 
a preto musíme ponechať určitú 
rezervu aj na budúci rok. 

V druhom polroku plánujeme 
pokračovať aj v organizovaní 
kultúrno-spoločenských akcií. 
Verím, že sa nájde viac ochot-
ných občanov, ktorí pomôžu ale 
aj občanov, ktorí sa podujatí zú-
častnia. V skratke som uviedla 
akcie, ktoré sa v obci uskutočni-
li, ďakujem všetkým, ktorí sa pri-
činili o ich zdarný priebeh. Pri re-
alizovaní jednotlivých aktivít sa 
snažím zabezpečiť  požiadavky 

občanov, ktoré sú mi predklada-
né prostredníctvom poslancov 
OZ. Napriek tomu sa stáva, že 
po uskutočnení tej, ktorej akcie 
sa nájdu aj nespokojní občania. 
Vyhovieť sa žiaľ nedá všetkým, 
rozhoduje požiadavka väčšiny. 
Tak tomu je i v prípade umiest-
nenia spomaľovačov na ulici 

Staré grunty.  
Teraz, keď už prázdniny 

a čas dovoleniek klopú na dve-
re, chcem zaželať všetkým čita-
teľom aby si počas leta oddýchli 
a do ďalšej práce načerpali veľa 
síl. Vykročme teda s tou správ-
nou nohou v ústrety letným 
prázdninám.                  SO

• Nová prevádzka v obci - Niké
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Dňa 25.06.2009 sa v kultúrnom 
dome Tekovské Nemce konala vý-
ročná členská schôdza Roľníckeho 
družstva Tekovské Nemce.

Pán Ing. Návarka Anton vo svojej 
správe hospodárenia za rok 2008 
vyhodnotil dosiahnuté výsledky za 
rok 2008 a informoval prítomných 
o prácach vykonaných v r.2009. 
Roľnícke družstvo obhospodaruje 
poľnohospodársku pôdu v katas-
trálnom území Tekovské Nemce, 
Hronský Beňadik, Psiare, Tekov-
ská Breznica a Orovnica. Úrody 
jednotlivých plodín boli priaznivé, 
nepriaznivé  boli ceny vstupov, a to 
ceny hnojív, osív, chemikálií. 

Na úseku živočíšnej výroby sa 
zameriava družstvo na chov dojníc 
a hovädzieho dobytka. Nepriaznivá 
situácia je v speňažovaní  mlieka. 
Výrobné náklady predstavujú 0,47 
eura na 1 liter mlieka a tržby 0,17 
eura za 1 liter mlieka. Podobná si-
tuácia je i vo výrobe mäsa. Druž-
stvo i napriek tejto nepriaznivej 

Výročná členská schôdza RD

Leto sa pomaly začína a niet az-
da človeka, čo by nemal z toho ra-
dosť. Túto radosť, najmä vodičom, 
kazí chronická nekvalita ciest. Ne-
uveriteľným jamám a výtlkom do-
kážu konkurovať už len retardéry.

Za ten svet neviem pochopiť, 
prečo vlastne naši obecní radní 
zase rozhodli namontovať na na-
še cesty zvláštne spomalovače.  A 
už vôbec neviem pochopiť prečo 
rok čo rok dávame tisíce na „le-
penie“ výtlkov. Skôr sa mi zdá, že 
väčší osoh by bol, keby sme mies-
to retardérov a lepenia natiahli na 
cestu nové a hlavne kvalitné „ko-
berce“, ktoré sa nestanú za jedinú 
zimu nezjazdnými. Alebo ďalším 
dôvodom prečo sme na ulicu Sta-
ré Grunty „namontovali“ spomalo-
vače je, že chceme dopravu pre-

Novodobé retardéry
smerovať na Pekárovu ulicu kde 
je nový koberec? A ako sa vyjad-
rili občania tejto ulice tak zvýšená 
premávka im už dennodenne dví-
ha žlč i adrenalín.

Aj označenie, ktoré je blízko pri 
prekážke asi nie je podľa cestného 
zákona. Kto zaplatí majiteľom áut 
ak si poškodia na hrboch vozidlo? 
Tí, čo schválili na naše „kvalitné“ 
cesty „namontovať“ alebo skôr vy-
modelovať novodobé retardéry?

Kompetentní v našej obci by 
mali porozmýšľať, či by nebolo 
riešením na ulici Staré Grunty na-
inštalovať spomalovacie ostrov-
čeky na začiatku ulice a v strede 
obce.  Takéto riešenie je v teraj-
šej dobe bežné a pomohlo by aj 
u nás.

Ján Sikoriak

Komu chýba muškát 
na cintoríne pred domom smútku?

• Viete, čo je na týchto fotografiách zaujímavé? Nič... zobrazujú ulice na 
ktorých sú vytvorené umelé prekážky, ktoré občanom denno - denne strp-
čujú život.

Dňa 23.04.2009 sa v Nevidzanoch uskutočnilo slávnostné vyhod-
notenie  IV. ročníka degustácie vín Mikroregiónu Požitavie – Široči-
na o Pohár predsedu NSK. Hodnotilo sa 57 vzoriek od 36 vystavova-
teľov. 

Z našej obce  vzorky vína poskytli Ľubomír Havetta,  Ing. Štefan 
Janček, Ing. Marián Še-
beňa. Najvyššie hodno-
tené víno z obce Tekov-
ské Nemce: vzorka č: 
34, vystavovateľ - Ing. 
Štefan Janček, odro-
da: Veltlínske zelené, 
body: 84,5 – striebor-
ná medaila. K získaniu 
ocenenia   blahoželá-
me a ďakujeme p. Ha-
vettovi a Ing. Šebeňovi 
za reprezentáciu obce. 
Verím, že na nasledujú-
com ročníku aj ich vzor-
ky vína dosiahnu po-
predné umiestnenie.            

Ochutnávka vín 

Chýba Vám?

situácii v speňažovaní výrobkov 
prosperuje. Zakúpili sa nové stroje: 
ako traktor CASSE, mulčovač, ob-
racač, kombajn. 

V súčasnosti zamestnáva druž-
stvo 44 pracujúcich, z toho 12       
žien.

V roku 2008 družstvo pokračo-
valo v projekte „Agroenviroment a 
životné podmienky zvierat“, vypra-
covalo projekt na zlepšenie podmi-
enok hospodárenia, projekt na mo-
dernizáciu fariem.

Nepriaznivý vývoj celej ekono-
miky v SR sa naplno prejavil aj v 
poľnohospodárstve. Je na zamys-
lenie, či má význam investovať fi-
nančné prostriedky do budov, stro-
jov, zvyšovať stavy zvierat, obrábať 
viac pôdy, keď nie je záujem o pro-
dukty a služby.

No i napriek tejto v súčasnosti 
ťažkej situácii družstvo chce pro-
sperovať, vyrábať a zabezpečovať 
výrobky pre výživu národa.

Anna Drgoňová
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ZŠsMŠ v našej obci má spolu 23 
zamestnancov na jednotlivých pra-
coviskách a ako samostatný právny 
subjekt pôsobí už 7 rokov:  materská 
škola, základná škola, školský klub 
detí  a  školská jedáleň. Okrem ria-
diteľa školy sa na poradách vedenia 
zúčastňovali Mgr. Patrícia Jančeková 
– zástupkyňa riaditeľa školy pre ZŠ, 
Mária Sikoriaková – zástupkyňa riadi-
teľa pre MŠ, Mária Bicková – vedúca 
vychovávateľky ŠKD a Iveta Vala-
chová – vedúca závodu školského 
stravovania. Aj tento školský rok sme 
pracovali s plným nasadením pre 
122 žiakov základnej školy a 17 de-
tí v materskej škole. Okrem plnenia 
výchovno-vzdelávacieho programu 
a učebných osnov sme zamerali po-
zornosť aj na plnenie úloh v školskej 
reforme. Po prvýkrát sa vyučovalo 
podľa štátneho vzdelávacieho plá-
nu a školského vzdelávacieho plánu 
v prvom a piatom ročníku základnej 
školy. Zmenená bola dotácia hodín 
a pribudli niektoré nové predmety ako 
napr.  pohybová príprava, pracov-
né vyučovanie a čítanie pre prvákov 
alebo biológia, geografia, regionálna 
výchova, občianska výchova, semi-
nár z matematiky, tvorba projektu pre 
piatakov. Ostatné ročníky boli vzde-
lávané podľa pôvodných učebných 
osnov a plánov jednotlivých predme-
tov. Všetci pedagógovia školy sa usi-
lovali o čo najlepšie výsledky a hľa-
dali rôzne formy vyučovania, aby tak 
spestrili názornosť a záujem žiakov 
o predmety. Tradične bola vo vyso-
kej miere využívaná učebňa výpočto-
vej techniky, dielne, miniposiľňovňa 
i priestory školského klubu detí. Po-
pri vyučovaní sa stala škola centrom 
tvorivých akcií a podujatí počas celé-
ho školského roka. V októbri otvorili 
svoje aktivity krúžky pre žiakov, kto-
rých sme mali v tomto roku spolu 14. 
Z nich sa najviac zviditeľnili aj v našej 
obci  krúžok spoločenského tanca, 
krúžok break dancu (brejku), či  tu-
ristický, strelecký, fotografický alebo 
stolnotenisový krúžok. Zodpovedne 

Prvý rok školskej reformy je za nami
pracovali aj mladí zdravotníci, krúžok 
šikovných rúk, malá gazdinka a krúž-
ky práce s počítačom.  Všetky krúžky 
viedli vo svojom voľnom čase peda-
gógovia školy.

Od septembra sme sa zapájali do 
rôznych projektov a aktivít na miest-
nej , okresnej i krajskej úrovni. Naši 
žiaci preukázali veľa šikovnosti a tvo-
rivosti, reprezentovali našu školu 
i obec a zaslúžili sa o šírenie dobrej 
povesti v duchu loga našej školy – 
„Dobrá škola na dedine.“  Z navštíve-
ných miest,  exkurzií, výletov, či podu-
jatí sme dostávali 
spätné informácie 
o tom, aké máme 
dobré a slušné 
deti. Sme tomu 
skutočne radi. 
S a m o z r e j m e , 
že zápasíme aj 
s problémami, 
ktoré prináša tá-
to doba do života 
mládeže. Robíme 
všetko preto, aby 
sme deťom uká-
zali, aký je nebez-
pečný svet drog, 
násilia, alkoholu, 
fajčenia a nezná-
šanlivosti. Musím 
však konštato-
vať, že aj na tom-
to poli činnosti sa 
prejavili naši pe-
dagógovia rôzne. 
V budúcnosti by 
nám mal pomôcť nový zákon, kto-
rý rieši tieto priestupky mladistvých. 
Chystali sme preto pre žiakov množ-
stvo akcií, aby vedeli a naučili sa 
zmysluplne využívať svoj voľný čas, 
ktorého majú nadostač, len niekedy 
ani rodičia nevedia, ako ho deti trávia. 
Spomeniem prehľadne akcie v roku, 
na ktorých sa naši žiaci zúčastňova-
li. V septembri sme so žiakmi 4. roč-
níka absolvovali exkurziu do hvez-
dárne v Žiari nad Hronom, v októbri 
začala činnosť záujmových krúžkov, 

žiačky Beniaková,  Dušičková a Kusá 
nás reprezentovali na okresnom ko-
le v cezpoľnom behu v Zlatých Mo-
ravciach, v škole sme zorganizovali 
vo všetkých triedach týždeň zdravej 
výživy, žiaci 8. a 9. ročníka sa zú-
častnili na prezentácii stredných škôl 
v Zlatých Moravciach,  v októbri sme 
v celej škole uskutočnili deň bez slad-
kostí, športové popoludnie pre žiakov 
s názvom – pohybový utorok, teore-
ticky i prakticky sme precvičili úlohy 
civilnej ochrany žiakov, zorganizovali 
sme výstavu o najkrajšie jablko jese-

ne 2008, výchovný 
koncert p. Budin-
ského z Očovej, po-
sedenie so starými 
rodičmi s kultúrnym 
programom vo sva-
dobke, návštevu 
divadelného pred-
stavenia Čin-Čin 
pre I. stupeň a Pi-
argy pre II. stupeň 
v Nitre, v novembri 
bojovali naši žiaci 
– F.M.Kurek, A.Vlč-
ko, E. Rudzan, 
P.Dávidík a K. Šup-
ková o umiestne-
nie v streleckej lige 
okresu. Družstvo 
chlapcov skončilo 
na 5. mieste a K.
Šupková, ktorá sa 
stala majsterkou 
školy v streľbe zo 
vzduchovej zbra-

ne bola v kategórii dievčat tiež na 5. 
mieste v okrese. Ďalej to bol penal-
tový festival v Zlatých Moravciach, 
Slávnosť činov v škole, populárna 
súťaž v plejbeku, v decembri nás po-
tešil sv.  Mikuláš, žiačka B.Beniaková 
nás reprezentovala v okresnej súťaži 
v plávaní v Leviciach, zorganizovali 
sme akciu – Pocta básnikovi –M.Rú-
fusovi, zo zvykov nás potešili Lucie, 
navštívili sme múzeum v Novej Bani 
a v Zlatých Moravciach, ukázali sme 
sa obci vianočným programom. V ja-

nuári sme pripravili pre žiakov 
popoludnie so spoločenský-
mi hrami, navštívil nás fakír 
a iluzionista, pripravili sme 
maškarný ples deťom obce, 
vo februári sme zorganizo-
vali besedu s pracovníčkami 
centra protidrogovej preven-
cie a patologických javov, zor-
ganizovali zápis do 1. roční-
ka a odštartovali dlho čakanú 
Nočnú hru pre žiakov 1. 
stupňa a ich rodičov.  V tom-
to mesiaci sa tradične koná 
Hviezdoslavov Kubín – súťaž 
v prednese poézie a prózy , 
najlepší nás reprezentovali 
na okresnej súťaži – žiačka 
K.Kotorová (3.tr.) získala 3. 
miesto. Mladší i starší žiaci 
si zahrali vo futbalovej súťa-
ži okresu, zorganizovali sme 
popoludnie štúrovskej poézie, 

navštívili knižnicu v Novej Bani i na-
šej obci a absolvovali tematickú in-
špekciu zo štátnej školskej inšpekcie. 
Zameraná bola na jednotlivé predme-
ty a konštatovala dobrú úroveň riade-
nia a výsledkov školy. V apríli sme za 
účasti rodičov a záujemcov usporia-
dali obľúbené tvorivé jarné dielne, ži-
ak K.Klemke (5.tr.) nás reprezentoval 
v biologickej olympiáde, zorganizo-
vali sme zbierku ku Dňu narcisov pre 
chorých na rakovinu, boli sme na vý-
stave Gardénia v Nitre, školské kolo 
Slávik Slovenska vyhrala K.Kotorová 
(3.tr.), ktorá potom vyhrala aj okres-
né aj krajské kolo a práve teraz v zá-
vere školského roka nás reprezen-
tuje v Žiline na celoslovenskom kole 
spolu s p.uč. Kotorovou. V apríli bo-
li aj tieto športové akcie: Coca-Cola 
cup vo futbale chlapcov v Tlmačoch, 
športové popoludnie s disciplína-
mi na školskom dvore, majstrovstvá 
okresu v ľahkej atletike, v súťaži Ma-
lý futbal žiakov, akcie ku Dňu Zeme 
a stavanie mája v obci so sprievod-
nými akciami v areáli.  V máji sa na-
ši žiaci zúčastnili atletických hier v Ži-
tavanoch v rámci regionálnych hier, 
mladí zdravotníci nás reprezentovali 
na súťaži v Nitre, v závere mesiaca 
sa konal Deň detí materských škôl 
v našej obci za pomoci rodičov škôl-
ky – rozprávkový les, žiaci ZŠ sa celé 
predpoludnie hrali a zabávali v škole, 
v júni prebehla súťaž Eurofit v zdat-
nosti a vytrvalosti žiakov, mladší ži-
aci navštívili výchovný koncert v Tl-
mačoch, predviedol sa nám v škole 
chovateľ exotickej zveri, plazov, jaš-
terov a pavúkov, všetci triedni učitelia 
zorganizovali koncoročné školské vý-
lety, (1 až 3-dňové)  a na záver škol-
ského roka sa chystáme na rozlúčku 
s deviatakmi, ďakovnú svätú omšu 
a rozdávanie vysvedčení. Pedagó-
govia ešte prvý júlový týždeň pracujú, 
ale deti už majú vytúžené prázdniny.   
V tomto školskom roku sa dokončila 
strecha a výmena okien na budove 
škôlky s jedálňou, osadil sa bleskoz-
vod, na budove školy sa vymenili ok-
ná na štyroch učebniach, vypraco-
vali sme 5 projektov na ďalší rozvoj 
a skvalitnenie výchovno-vzdelávacie-
ho procesu v škole. Na cenu starost-
ky obce za školský rok 2008/2009 
boli navrhnutí – žiačka Simona Dr-
goňová (4.roč.) za výborné výsledky 
a aktivitu, Barbora Beniaková (9.roč.) 
za výborný prospech a reprezentáciu 
školy.

Na záver chcem vysloviť úprimné 
poďakovanie všetkým spolupracov-
níkom a želám im ako aj všetkým 
deťom spokojné prázdniny, veľa pek-
ných zážitkov  a príjemný oddych.                                                                  
PaedDr. Juraj Šupka, riad. ZŠsMŠ 
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Ľudstvo, ktoré sa 
po stáročia formovalo 
v lone prírody, si s roz-
vojom civilizácie stále 
viac uvedomovalo nut-
nosť zachovať väzby na ňu. Ži-
vá aj neživá príroda život nielen 
umožňuje, ale ho aj dotvára. Vý-
vojom civilizácie dochádza k to-
mu, že obyvateľstvo bolo a je 
stále viac sústreďované do stá-
le väčších aglomerácií – miest. 
Tento spôsob života vyvolával 
a vyvoláva potrebu zabezpečiť, 
najmä vo väčších mestách, také 
riešenia, aby ich obyvatelia mali 
kontakt najmä so živou prírodou 
a mohli využívať jej blahodarné 
účinky. 

V jednot-
livých eta-
pách vývo-
ja civilizácií 
rôznych ná-
rodov a kul-
túr sa začala 
presadzovať 
zeleň, kto-
rá dobovými 
archi tektmi 
bola zakom-
p o n o v a n á 
buď do sú-
k r o m n ý c h , 
alebo verej-
ných parkov, 
záhrad, ná-
mestí a pod. 
V centrálnej 
Európe, do 
ktorej patrí-
me aj my, to boli najmä verejné 
záhrady a parky, ktoré sú dnes 
už cennými historickými oázami 
pokoja, krásy a v neposlednom 
rade i zdravia. Pomáhajú i dneš-
nému uponáhľanému človeku po-
vzniesť sa nad hladinu všednos-
ti a regenerujú jeho schopnosti 
a životnú energiu.   

Aj v  Zlatých Moravciach máme 
takýto historický skvost. Je ním 
štátom chránený park, ktorý za-
ložil gróf Viliam Migazzi. Možno 
konštatovať, že je to príklad zá-
hradnej architektúry, ojedinelý na 
Slovensku, mimoriadnej hodnoty 
biologickej i krajinárskej. Neveľký 
park (2,25 ha) približne štvorco-
vého pôdorysu má jedinečnú sa-
dovnícku úpravu a je zakončený 
stavebnou dominantou – objek-
tom maozólea (vlastnou hrob-
kou), pre ktorú bol vytvorený. 

Toto maozóleum v nepravidel-
nom šesťuholníkovom pôdoryse 
je situované v pozadí na miernej 
vyvýšenine. Priamo k nemu od 
obidvoch brán parčíka sa zbie-
hajú sypané chodníky, ktoré sú 
v dolnej časti prepojené ďalšou 
komunikáciou. Park je od štát-
nej cesty oddelený múrom a ale-
jou tují východných a od ostatnej 
výsadby alejou tují mlyňanských. 

Park Migazziovcov
Hrobku po obvode le-
mujú výsadby kruš-
pánu vždyzeleného a 
tisu obyčajného. Sku-
točným záhradno - ar-
chitektonickým skvos-
tom sú dve nádherné 
aleje zo smrekov pre-
visnutých. Lemujú po 
obidvoch stranách 
chodníky, ktoré sa lú-
čovite zbiehajú ku 
hrobke. Migazzi ich dal 
doviezť zo Sanssouci 

pri Postupime v Nemecku a vy-
sadiť v roku 1887. 

Výnimočné prostredie tohto piet-
neho miesta ešte umocňujú ma-
jestátne sa týčiace mohutné bo-
rovice čierne, ktoré sú situované 
v hustom zápoji na rozhraní par-
ku a mestského cintorína. Skupi-
ny drevín z mladšieho obdobia, 
ktorými sú brezy, borovice, smre-
ky, ako aj  výsadby kríkov tavoľ-
níka,  zlatovky, kaliny a pajazmí-
na dopĺňajú pôvodnú kompozíciu, 
hoci čiastočne znižujú pôsobivosť 
alejí smreku previsnutého.      

Celý parkový objekt je ohra-
ničený omietnutým kamenným 
múrom s dvoma vstupnými brá-

nami, ukotvenými v masívnych 
nosných stĺpoch z prírodného ka-
meňa. Dodnes sa zachovala jed-
na pôvodná brána bohato zdo-
bená kovaním. Druhá je už len 
replikou pôvodnej. Pri vchode do 
parku je umiestnená pamätná ta-
buľa, na ktorej je napísané:

„V hrobke postavenej v ro-
ku 1887 v neorománskom slohu 
v mramorových sarkofágoch od-
počívajú posledný Migazziovci. 
Gróf Viliam Migazzi 1830 – 1896 
tekovský župan a jeho manželka 
Antónia rod. Marczibányi z Pú-

chova 1836 – 1886. V parku je 
vysadené vzácne smútočné stro-
moradie previslý smrek – Picea 
abies ΄Inversa΄ - sadenice boli 
zaobstarané z parku Sanssouci 
pri Potsdame“.

Hoci park bol pôvodne urče-
ný ako pietne miesto a doplnok 
maozólea, možno konštatovať, 
že v súčasnosti slúži hlavne ako 
oddychové miesto a je zároveň 
vzorovým príkladom riešenia ar-
chitektúry zelene.

Ing. Helena Jenisová, RRA 
Horné Požitavie

• Vstup do parku

• Hrobka rodiny Migazziovcov

Už tradične v mesiaci má-
ji hodnotia svoju činnosť a prá-
cu poľovníci, členovia Občian-
skeho združenia  Veľký Inovec 
so sídlom v Tekovských Nem-
ciach. Dňa 17. mája 2009 zasa-
dali v priestoroch KD – vo sva-
dobke, za prítomnosti zástupcu 
OcÚ, poslanca OZ Ing. P. Val-
koviča. Spoločnosť Eurovalley, 
a.s terajšieho vlastníka bývalých 
cirkevných lesov zastupoval Ing. 
Sčerbák.

Na schôdzi odzneli správy 
o činnosti a výsledkoch práce 
a finančného hospodárenia OZ 
Veľký Inovec za uplynulé obdo-
bie od júna 2008 do mája 2009, 

ktorú podal predseda OZ Mgr. 
S. Baláž. Správu o plnení plánu 
chovu a lovu zveri a starostlivos-
ti o PR Tekovské Nemce pred-
niesol poľovný hospodár Miloš 
Golian.

Z rokovania členov, poľovní-
kov vyplynuli nové predsavzatia 
a úlohy pri zveľaďovaní poľov-
ného revíru na ďalšie obdobie. 
Kladne bola hodnotená spolu-
práca s miestnym RD Tekovské 
Nemce, so spoločenskými or-
ganizáciami v našej obci a pre-
dovšetkým s OcÚ. Za kandidáta 
na členstvo v OZ bol prijatý Ma-
rek Golian.

Rokovanie poľovníkov ukonči-
lo občerstvenie, ktoré v podobe 
obeda pripravila kuchárka pani 
Terka Rudzanová. V tomto roku 
to bol pečený diviak s knedľou 
a kapustou.

OZ Veľký Inovec je „otvore-
ná“ organizácia do ktorej môžu 
vstúpiť občania, hlavne z radov 
mladšej generácie, ktorí majú 
záujem o poľovníctvo a spĺňajú 
kritériá potrebné pre výkon prá-
va poľovníctva a sú ochotní obe-
tovať svoj voľný čas pri budovaní 
PR a ochrane našej prírody.

Mgr. Slavomír Baláž

Poľovníci hodnotili....Poľovníci hodnotili....
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• Nádeje v akcii. Naši žiaci sa na Vione B väčšinou bránili a odniesli si dvojcifernú 
prehru. Na snímke náš brankár T. Balážik zachraňuje pred hráčom Vionu.

20. júna dalo posledné kolo 
súťaží, riadených OBFZ Nitra, 
bodku za sezónou 2008/2009, 
po ktorej nastal čas na zhod-
notenie jej celkového priebe-
hu. Naša obec mala v súťaži 
dvoch zá-
s t u p c o v. 
M u ž s t v o 
dospelých 
v III.B trie-
de NR-ZM 
a žiakov 
v I.D trie-
de okresu 
Zlaté Mo-
ravce.

Po prí-
liš nevy-
d a r e n e j 
v laňa jše j 
s e z ó n e , 
kde naše 
m u ž s t v á 
skončili v 
strede ta-
buľky, sa 
čakalo, že 
sa karta obráti. Ži aľ, najmä 
jarná časť sa nám nevydarila.

Dospelí:
Naše mužstvo v konečnej 

tabuľke obsadilo 9.miesto, keď 
10x vyhralo, 2x remizovalo a v 

Slabá jar našich mužstiev
14 zápasoch prehralo. Získa-
lo 32 bodov s pasívnym skóre 
58 : 66. Štart do jarnej časti sa 
nám vôbec nevydaril a prehrá-
vali sme nielen vonku ale aj 
doma. Napokon, aj keď dosť 

nieslo úľavu. Viac by síce po-
tešila výhra proti silnejšiemu 
mužstvu z tabuľky, ale pote-
šila aj proti poslednému. Ško-
da zbabraných zápasov doma 
s Babindolom, Žitavcami, Nit-

rianskymi 
H r n č i a -
rovcami a 
Lúčnicou, 
p r e t o ž e 
týchto 12 
s t r a t e -
ných bo-
dov nám 
v koneč-
nom účto-
vaní veľmi 
chýba lo . 
J e d ľ o v é 
Kostoľany 
postúp i l i 
zo 6. mies-
ta a pres-
ne 12 bo-
dov sme 
na nich 
stratili.

Žiaci:
Mužstvo žiakov dopadlo v 

jarnej časti ešte horšie ako 
muži. Celkove skončilo na 6. 
mieste s vyrovnanou bilanci-
ou, 7x vyhralo, 2x remizovalo 
a 7x prehralo. Získalo 23 bo-
dov a skóre 41:56.

Na jar naši mladí futbalis-
ti zvíťazili len v jednom zápa-
se, 2x remizovali a 5x prehrali. 
Získali 5 bodov a pasívne skó-
re 12:39. Keďže z neznámych 
príčin prestal hrávať J.Ďurina, 
žiaci nemali schopného za-
končovateľa. Najlepšie zahra-
li doma so Žitavanmi. Naopak 
totálne vybuchli na Vione B.

Záverom treba dodať, že 
futbalový život prináša so se-
bou vzostupy a pády. S naši-
mi mužmi ale aj žiakmi treba 
neustále pracovať, pritom je 
tiež dôležité, aby si aj samot-
ní hráči uvedomili, že iba zod-
povedný prístup či už k trénin-
gu alebo aj k zápasom môže 
priniesť úspech. Bolo by už na 
čase, aby aj naši futbalisti tro-
chu zamútili vodu na vrchných 
priečkach tabuľky. 

Ján Sikoriak
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SPOLOÈENSKÁ  
KRONIKA

Narodili sa:

Jubilanti

Uzavreli manželstvo

Jennifer ŽIGMUNDOVÁ
Sára Margita BALUŠÍKOVÁ

Patrik BENČURIK
Michael VALKOVIČ

Marián KOVÁČ
Daniela BENČURIKOVÁ

50 rokov: 
Milan  DRGOŇA

Mária ADAMCOVÁ
Ján BALÁŽIK

Štefan BRIEŠKA
Alena GAŽIOVÁ

60 rokov: 
Milan VALACH

Mária JANČEKOVÁ
Božena HOLEČKOVÁ
Valéria VALACHOVÁ

70 rokov: 
Viktória BENIAKOVÁ 

Vincent ŠEBEŇA
Augustín ROŽNÍK

Vendelín VALKOVIČ

80 rokov: 
Vincent VALKOVIČ

85 rokov: 
Mária VARHANÍKOVÁ

Peter GAŽI a Ľubica 
HAVRANOVÁ
(dňa 2.5.2009 

v Tekovských Nemciach)

Vojtech IVANIČ 
a Helena ŠTEFANKOVÁ

(dňa 2. 05. 2009 
v Banskej Štiavnici)

Miguel Angel PEŇA MARTIN 
a Gabriela VALKOVIČOVÁ

(dňa 13. 06. v Trenčíne) 

Srdečne
blahoželáme!

 Varíme 
          netradicne...

Cibuľa
ˇ

Cibuľa patrí medzi najznámejšie plodiny. Sama o sebe 
nie je veľmi chutná, ale tvorí základ veľkého počtu jedál. 
Na kuchynské účely sa najčastejšie používa cibuľa biela, 
červená, žltá  a mladá nedozretá cibuľka. V minulosti, keď 
nás trápila chudoba, moja mama dokázala navariť z ničoho 
chutné jedlá. Niekedy z jej jednoduchých receptov urobím 
aj niečo dnes. Medzi taký jednoduchý recept patrí aj „Vyprá-
žaná cibuľa v cestičku“. U nás sa tomuto jedlu hovorilo, že 
je to pokrm chudobných.

Dobrú chuť a veľa gastronomických úspechov 
praje Ján Sikoriak

Recept:

Žltá veľká cibuľa, hladká múka, soľ, vajce, mlieko, olej.
Cibuľu očistíme a nakrájame asi na 1 cm hrubé kolieska 

a obalíme v pripravenom cestičku. Vypražíme v rozpále-
nom oleji po oboch stranách do zlata. Podávame s varený-
mi zemiakmi a tatárskou omáčkou.

neskoro, po Veľkonočných svi-
atkoch, predsa sa u nás skonči-
lo „pôstne“ futbalové obdobie. 
Na rozdiel od kresťanských 
zvyklostí, trvalo 5 týždňov. Až 
víťazstvo v Čifároch 6:4 pri-


